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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 4 juni. 
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§ 2 
Delegationsbeslut fattade inom idrottsförvaltningen  

 A. Beslut fattade på delegation avseende särskilda satsningar 
tertial 1 2024 

 B. Studieresa förvaltningschef 
  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

 A. Samrådssvar om förslag till biotopskyddsområde 
Olovslunden 

 B. Svar på förslag till ny avfallsplan för Stockholms 
kommun 

  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
  
Stockholms prognostiseras ha drygt en miljon invånare 2030 och 
avfallsmängden förväntas öka totalt sett. Därför är det av största 
vikt att avfall både från boende och verksamma i staden minskar 
och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. Avfallshanteringen ska 
på ett tidigt stadie vara en självklar del av stadens fysiska planering 
och måste anpassas till människan. Det är en förutsättning för att 
fler stockholmare ska förstå och vilja delta i stadens arbete för en 
bättre miljö inom vatten och avfall. Centerpartiet vill därför 
understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
  
Vidare vill Centerpartiet skala upp Stockholms arbete med biokol. 
Den teknik som används inom Stockholms stad har utvecklats under 
ett antal år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttas till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. 
  
Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt jordförbättringsmedel 
som likt en tvättsvamp håller vatten, näring och syre i jorden. 
Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden vilket bidrar till en 
grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå samt tar hand om 
förorenat dagvatten från våra gator. 
  
Centerpartiet vill därför att Stockholm Vatten och Avfall AB i 
samarbete med exploateringsnämnden, trafiknämnden, 
stadsdelsnämnderna, Stockholm Stadshus AB och Stockholm 
Exergi inventerar hur mycket biokol som staden har behov av samt 
tar fram en plan för att etablera en storskalig anläggning för 
produktion av biokol skyndsamt. 
  

Sida 4 (28)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-05-28 

  
 

Sida 5 (28)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-05-28 

§ 5 
Förlängning av hyresavtal för idrottsförvaltningens 
kontorslokaler i Palmfelt Center  
IDF 2024/1410 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner förlängning av befintligt hyreskontrakt 
för förvaltningens kontorslokaler i Palmfelt Center på 
Palmfeltsvägen 5 med en årskostnad om ca 4,8 mnkr år 1. 
 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1410-1 (Godkänd - R 1) Förlängning av hyresavtal 
för idrottsförvaltningens kontorslokaler i Palmfelt Center 

 IDF 2024/1410-1.2 Bilaga 1. 7202-1094-01 Sto kommun T 
1_ OMF förlängning INKL bilaga 8 PU 

 IDF 2024/1410-1.1 Bilaga 2. 7202-3032-01 Sto kommun T 1 
Option förtida frånträde 
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§ 6 
Förlängning av inhyrning i Liljeholmshallarna  
IDF 2024/1564 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden godkänner föreslagen förhyrning av 
Liljeholmshallarna. 

2. Idrottsnämnden begär hos kommunstyrelsens ekonomi- och 
trygghetsutskott om godkännande att hyra in 
Liljeholmshallarna, Tryckeriet 13, till en hyra första året om 
15,7 mnkr. 

3. Idrottsnämnden ger, efter godkännande i kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott, förvaltningen i uppdrag att 
teckna hyresavtal i enlighet med vad som anges 
i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

  
  
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet).  

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 

  
1) Att delvis bifalla förvaltningens beslut. 
2) Att uppdra åt förvaltningen att genomföra inriktningsbeslut enligt 
nedan: 
  
För ett år sedan beslutade vi om att förlänga hyresavtalet i 
Liljeholmshallarna. Nu fattar vi det igen. Även om beslutet nu löper 
längre över tid blir detta att lappa och laga. 
  
Vi saknar fortfarande en plan för utflytt och möjliga nya lokaler för 
de18 st. idrottsföreningar, 20 st. pensionärsföreningar samt det otal 
skolor som i dagsläget är hyresgäster i Liljeholmshallarna. 
  
Föreningar och skolor måste i god tid få föra dialog med 
förvaltningen om var de ska bedriva sin verksamhet när staden inte 
längre hyr Liljeholmshallarna. Med tanke på att dessa hallar står för 
1000 timmars bokningar i veckan förstår man verksamheternas 
gemensamma storlek och därmed också vikten av en 
utflyttningsstrategi då idrotterna är allt ifrån bordtennis, boule, 
brottning och bollsporter. 
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Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1564-1 (Godkänd - R 1) Förlängning av inhyrning 
i Liljeholmshallarna 

 IDF 2024/1564-1.1 Bilaga 1 - Överenskommelse om 
avflyttning 2028-03-31 
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§ 7 
Uppförande av Bäverdalens idrottshall i Rågsved, del av 
Älvsjö 1:1. Genomförandebeslut  
IDF 2022/1435 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projektet 
Uppförande av Bäverdalens idrottshall i Rågsved till en 
investeringsutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad, redovisad i bilaga 1, som en följd av projektet 
Uppförande av Bäverdalens idrottshall i Rågsved, och 
föreslår att kommunstyrelsen godkänner den tillkommande 
hyreskostnaden. 

 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) föreslår (se 
beslutet).  

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 

  
1. Att man vidtar nödvändiga åtgärder för att göra en 
utrymningsplats för 10 personer möjlig för att 
tillgänglighetsanpassa anläggningen för t ex rullstolsbasket. 
2. Att Tillse att aktiva föreningar i hallen har tillräckliga lokaler för 
kansliverksamhet för att på så vis säkerställa och underlätta för en 
god föreningsverksamhet. 
3. Att utöver förvaltningens svar tillägga: 
  
Efter samtal med Funktionshinderrådet vill vi lyfta att anläggningen 
saknar tillgänglighetsanpassning. Rådet reagerar starkt på att man i 
underlaget hävdar att funktionshinderperspektivet är mött då det 
enligt dem inte är det. 
  
Istället för att säkerställa att det finns en utrymningsplats för 10 
personer, vilket är vad som krävs för rullstolsbasket, har 
förvaltningen valt att endast ha en för 4 personer. Gruppen 
funktionshindrade blir därmed exkluderade ifrån att använda hallen. 
Denna fråga är inte ny, den lyftes redan 2023 av rådet. 
  
Att hänvisa alla barn och vuxna med funktionsnedsättning till 
Beckomberga idrottscentrum i västra förorten för att träna 
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rullstolsbasket är inte hållbart. Hur ska barn, ungdomar och vuxna 
som bor i södra Stockholm kunna ta sig till Beckomberga på andra 
sidan stan för att spela basket? Många lever med ensamstående 
föräldrar och kanske syskon. Knappast med kommunala medel. 
Som alla vet är även tilldelningen av färdtjänst skral. Det blir med 
andra ord näst intill omöjligt att få till en fungerande regelbunden 
rörelse över tid. Det behövs också ledsagare på ett helt annat sätt för 
dessa grupper. 
  
Stockholm ska vara en inkluderande stad för alla. Det borde finnas 
någon hall i varje väderstreck som är möjlig för idrottsutövning 
även för denna prioriterade grupp. Det skulle skapa stora mervärden 
i livskvalitet och folkhälsa. 
  
Vi vill även påpeka att vi 2023 lyfte att det inte har gjorts plats för 
mer än ett kansli fast anläggningen kommer att husera flera olika 
sporter. Kansliet är föreningens hjärta vars funktion är både 
samlande och organisatoriskt oerhört viktig. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2022/1435-4 (Signerad) Uppförande av Bäverdalens 
idrottshall i Rågsved, del av Älvsjö 1_1. 
Genomförandebeslut 

 IDF 2022/1435-5 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1608492) 
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§ 8 
Uppförande av Gränsbergets idrottshall i Kärrtorp, 
Svenska Högarna 3. Inriktningsbeslut  
IDF 2022/2795 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 
sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1.  

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
uppförande av Gränsbergets idrottshall i Kärrtorp. 

 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Det är glädjande att anläggningsstrategin och våra strategiska 
insatser för att minska anläggningsbristen bär frukt. Gränsbergets 
idrottshall är ett resultat av det budgetuppdrag vi år 2022 gav 
idrottsförvaltningen, fastighetskontoret och exploateringskontoret 
att peka ut fyra platser för idrottshallar med tids- och 
kostnadseffektiva lösningar och material. Att det bedöms att 
detaljplaneändring inte krävs är i linje med våra ambitioner att 
optimera användningen av tid och resurser i projekten. 
  
Den fullstors idrottshall kommer att vara en värdefull tillgång för 
Kärrtorps och hela stadens idrottsliv och de nya 
omklädningsrummen till den intilliggande bollplanen kommer att 
öka tillgängligheten och användbarheten för prioriterade 
målgrupper. 
  
Vi förutsätter och ser fram emot att idrottsföreningar och förbund 
som kommer att nyttja de nya faciliteterna har varit och fortsätter att 
vara involverade i dialogen kring utformningen av 
idrottsanläggningen. Det är av största vikt att deras expertis och 
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behov tas till vara i detta skede för att säkerställa att slutresultatet 
uppfyller alla krav på funktionalitet och kvalitet. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2022/2795-2 (Signerad) Uppförande av Gränsbergets 
idrottshall i Kärrtorp, Svenska högarna 3. Inriktningsbeslut 

 IDF 2022/2795-3 Bilaga 1 ekonomisk redovisning(1608439) 
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§ 9 
Miljöprogram 2030 för Stockholms stad - svar på remiss 
från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1445 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden hänvisar till förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
  
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V) och Marie-Helena Fjällås (MP) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Miljön och klimatet är vår tids ödesfrågor. Miljöarbetet måste 
drivas både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. 
Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri 
organisation senast 2030 och trafiken i Stockholms innerstad ska 
vara utsläppsfri senast år 2030. För att målen ska kunna nås behöver 
vi jobba på flera fronter samtidigt, dels med ny teknik genom 
bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in och lagra koldioxid, 
dels fasa ut fossila bränslen genom kraftfulla incitament, 
beteendeförändringar och energieffektiviseringar. 
  
Det är bra att Stockholms stad uppdaterar Miljöprogrammet och det 
finns flera bra saker med förslaget på uppdaterat program. Men 
Centerpartiet anser att flera viktiga delar saknas och på flera 
områden så saknas verktyg för att lyckas med åtgärderna. Det 
riskerar att göra Miljöprogrammet till ett hårt slag hårt i luften på 
områden där Stockholms stad har begränsad rådighet. I andra fall 
väljer man att ha hårda krav på stockholmarna, men inte att sopa 
rent framför egen dörr i den egna organisationen. Till exempel kan 
nämnas att ett av de föreslagna målen är att minska flygresorna som 
stockholmarna gör, men inga mål om de resor som tjänstepersoner 
gör – ett område där man faktiskt har rådighet. Ett annat exempel är 
förslaget att halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019. 
Där har Stockholms stad relativt små möjligheter att ensamt göra så 
stor skillnad. Förslaget sätter alldeles för stor tilltro att genom 
”samverkan” med andra myndigheter och genom ”kommunikation” 

Sida 13 (28)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-05-28 

lyckas ändra stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från 
konsumtion. 
  
Centerpartiet vill se en folkrörelse för klimatet. En långsiktigt 
hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och ett brett 
folkligt stöd. Ska vi klara omställningen i Stockholm, måste vi 
genomföra den på ett sätt som gör att olika människor och 
branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir 
vinnare om de deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar 
grunden till samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning 
som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att 
leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken och 
bristande långsiktighet. I stället för klimatomställning får vi 
politikomsvängning. 
  
Det handlar om människors möjlighet att pendla klimatsmart till 
jobbet, skjutsa barnen till fritidsaktiviteter och åka till mataffären. 
Det handlar om att minska elräkningar och om att den energi vi 
använder ska vara klimatsmart. Det handlar om att det ska vara 
lönsamt att välja klimatvänligt i butiken. Det handlar om det ska 
vara lätt att göra rätt. 
  
Med det liggande förslaget riskerar Stockholm att få en ineffektiv 
miljö- och klimatpolitik. Istället för att, som majoriteten gör, med 
breda penseldrag basunera ut vad menas med klimaträttvisa borde 
mer fokus läggas på att ta fram siffersatta mål och indikatorer som 
kan minska Stockholms utsläpp. Många viktiga punkter saknar helt 
siffersatta mål. 
  
Centerpartiet tycker också att programmet saknar konkreta mål om 
hur mycket koldioxid som ska fångas in genom bio CCS för att 
minska utsläppen. Det kommer inte att räcka att förlita sig på att 
enbart teknikutveckling, men för att få ner Stockholms samlade 
utsläpp är Bio-CCS ett jätteviktigt verktyg som borde ges mer 
utrymme i miljöprogrammet. 
  
Inom miljöpolitiken delar Centerpartiet flera av delarna som ingår i 
miljöprogrammet, att förbättra den biologiska mångfalden, kraftigt 
minska luftföroreningarna, fasa ut den onödiga plasten och skapa en 
giftfri vardag i Stockholm. Däremot saknar miljöprogrammet 
hantering av ett av stadens stora miljöproblem: hantering av 
snödumpning. Redan 1999 förbjöds snötippning i vatten i 
Miljöbalken. Eftersom snö innehåller föroreningar i huvudsak från 
trafik och eftersom syftet med snöröjning är att göra sig av med 
snön klassas snö som avfall. Bara vid Norr Mälarstrand beräknas att 
snöavfallet under en genomsnittlig vinter bidrar till 2.4 – 8 kg 
koppar och 0.8 – 2.6 kg bly. Många storstäder i världen har slutat 
dumpa snö i sina vatten och istället hittat långsiktiga kontrollerade 
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lösningar på land, som visserligen inte är oproblematiskt. Det finns 
även alternativ till landdepåer. 
  
Ett ytterligare område som förslaget om Miljöprogrammet vittnar 
om är en oförståelse bland de styrande kring matens roll i den 
hållbara omställningen. I fina ord skriver man om att mer närodlat 
är bra för både klimatet och livsmedelssäkerheten. Men när det 
kommer till kritan så struntar man i den konkret och lägger inte 
fram några mätbara mål. Jämför man med ekologiska 
livsmedelsprodukter har målet satts till 70 procent. Centerpartiet 
tycker att ett stadsövergripande mål om hundra procent svenskt vid 
matupphandling, där så är möjligt, behövs. För de produkter där det 
inte är möjligt med svenskt borde 100 procent ekologiskt vara 
målet. Dessutom tycker vi att Miljöprogrammet borde ta fram 
initiativ för att öka andelen viltkött. Ur ett klimat- och 
hälsoperspektiv innebär köttet kortare transporter samt att köttet är 
fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser. 
Centerpartiet måste även beklaga att bland de 132 remissinstanser 
som styret har valt att skicka miljöprogrammet till så finns inte 
några av de viktigaste samhällsaktörerna inom livsmedel och 
matproduktion såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen 
med. 
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala 
arbetet med att förverkliga Parisavtalet. Miljöprogrammet spelar en 
avgörande roll för att nå detta. Därför tycker vi att den bör skickas 
tillbaka till ritbordet. 
  
      3. Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att utöver det anföra följande: 
  
Arbetet för klimatet och miljön är vår tids ödesfrågor. I grunden är 
det en frihetsfråga för kommande generationer. Stockholm skall 
klara sina åtaganden inom Parisavtalet men vi skall också gå i täten 
så att detta sker. Målen skall nås genom en ekonomi i tillväxt och 
innovation genom grön teknik. Liberalernas klimatpolitik utgår från 
principen om att förorenaren betalar. Stadens klimatpolitik skall stå 
för långsiktighet och förutsägbarhet. Spelreglerna skall vara tydliga 
för samhällets aktörer. Liberal klimatpolitik är inte symbolpolitik 
  
Det är positivt att staden nu uppdaterar sitt miljöprogram och 
därigenom kan både höja ambitionerna och även inkludera nya 
metoder och tekniker för att bidra till den gröna omställningen. 
Mycket av det som tas upp är steg i rätt riktning, samtidigt ser vi att 
mer behöver göras.  
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Genom koldioxidinfångning s.k. bio-CSS tar staden stora kliv mot 
att nå klimatpositivitet, där kraftvärmeverken i Värtan såväl som det 
i Lövsta avgörande. Lövstaverket behöver planeras för att göra det 
möjligt. Det kräver fortsatt teknikutveckling och långsiktigt 
samarbete mellan olika aktörer 
  
Att minska mängden koldioxid och skadliga partiklar i luften är en 
av de bästa och starkaste hälsofrämjande åtgärder vi kan göra för 
stadens alla invånare. Staden måste våga tänka nytt och bejaka 
teknikutvecklingen inom grön tech. Här ser vi att smarta träd s.k. 
vertikala planteringar skulle bidra till att minska andelen skadliga 
partiklar i luften och därmed värna om människors och djurs hälsa. 
Genom att minska luftföroreningen på marknivå bidrar vi även till 
att sänka temperaturen under varmare väderförhållanden. 
  
I Stockholm finns drygt 100 000 laddbara personbilar och nästan 
var tredje bil som var registrerad i staden under 2023 är eldriven. 
Närmare hälften av alla nyregistrerade bilar i staden var 
helelektriska utöver det en fjärdedel laddhybrider. Utvecklingen 
mot en fossilfri fordonstrafik ökar alltså och detta ställer en stor 
efterfråga på en fungerande och tillgänglig laddinfrastruktur. Detta 
kräver alltså att utbyggnaden av laddplatser behöver öka i högre takt 
än nu. Vårt mål är att 50 procent laddplatser kan uppnås 2026 och 
100 procent laddplatser i innerstaden respektive 80 procent i 
ytterstaden 2030. Målen skall prövas i ljuset av teknikutvecklingen 
2026 och tillgängliga affärsmodeller 
  
Liberalerna vill att mer av den elförbrukning stadens bolag och 
förvaltningar står för ska vara från grön och lokalproducerade 
källor, här bör staden se över möjligheten med att installera 
solceller även på fasader utöver tak och främja samt underlätta för 
privata investeringar i solcellspaneler. 
  
Vi ser gärna även att staden frångår åtgärder som har låg eller ingen 
verkning samt evidens, såsom cykeljourer och centrum för 
cirkularitet och istället satsar på klimatåtgärder som har en bevisad 
effekt. Vi ska fortsätta främja en cirkulär ekonomi och återbruk 
särskilt inom bygg och infrastruktur. Större delar av befintliga hus 
och material ska användas igen och därigenom minska en onödig 
förbrukning av resurser. 
  
En av punkterna som programmet lyfter är att minska 
stockholmarnas flygresor, samtidigt noterar vi att programmet inte 
lyfter stadens anställda och de flygresor som görs av dem. Vi ser 
hellre att Stockholm går före som ett bra exempel och har skarpare 
mål om att minska andelen flygresor som görs av stadens personal, 
som man har direkt rådighet till skillnad från stadens invånare. 
  

Sida 16 (28)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-05-28 

När det kommer till flyg, så anser Liberalerna att det är 
problematiskt att staden väljer gå vidare med att avveckla Bromma 
flygplats samtidigt som vi ser hur utvecklingen inom el- och 
vätegasflyg kommer göra det möjligt att ställa om flygplatsen från 
en fossildriven flygplats till ett klimatsmart nav för resor till och 
från Stockholm. Konsekvensen av avvecklingen blir istället att vi 
kommer se ökade resor till och från Arlanda som kommer medföra 
högre utsläpp. 
  
Avslutningsvis, det ska vara lätt för stockholmarna att leva hållbart 
och invånarnas ekologiska fotavtryck ska minska genom incitament 
och goda exempel. Staden ska ge stockholmarna rätt förutsättningar 
och en reell chans att ställa om, där detta kräver en bättre 
kommunikation, lyhördhet och dialog. Ska Stockholm lyckas med 
den gröna omställningen är det viktigt att alla förstår varför åtgärder 
behövs och hur det kommer till gagn för alla involverade. Ingen ska 
behöva lämnas efter när vi ställer om och genom en liberal och grön 
miljöpolitik så värnar vi om både individen och klimatet. 
  
      4. Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 
  
1. Att delvis hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen. 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Stockholm ska vara en av världens ledande städer vad gäller 
klimatomställning. Just därför menar Moderaterna att det är av 
största vikt att Stockholm bedriver ett miljö- och klimatarbete som 
både ger resultat och inspirerar andra städer till att ta efter. Då krävs 
långsiktiga och effektiva insatser för miljön och klimatet 
kombinerat med ökad tillväxt. 
  
Stockholms stads miljöprogram fastslår stadens strategiska 
inriktning inom miljö- och klimatområdet. Genom sju konkreta mål 
utgör programmet också basen för flera av stadens handlingsplaner. 
Flera av målen i förslaget till nytt miljöprogram känns igen från det 
nuvarande miljöprogrammet som fastslogs av den förra grönblå 
majoriteten. Det visar på en tydlighet och långsiktighet inom 
stadens hållbarhetsarbete vilket i sin tur skapar legitimitet även 
utanför organisationer. 
  
Förslaget till miljöprogram understryker behovet av samverkan, 
delaktighet och engagemang. Några av målsättningarna inkluderar 
utöver staden även handling från exempelvis näringslivet, 
civilsamhället, akademin och stockholmarna. Det är en viktig poäng 
att fler utanför stadens organisation är med och de facto gör 
omställningen. Men det aktualiserar även frågan kring vilka 
områden staden har rådighet att bestämma över. 
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Nytt för detta program är målet om en rättvis och inkluderande 
omställning. Utöver att staden ska fortsätta arbetet vad gäller 
klimatanpassning och att fler ska känna sig delaktiga i stadens 
miljö- och klimatarbete vill Moderaterna i detta även lyfta 
tryggheten. Inte minst vad gäller utformningen och skötseln av det 
offentliga rummet och vid/på stadens idrottsanläggningar. Detta 
eftersom det största hotet mot en rättvis och inkluderande stad i 
dagsläget är den omfattande otryggheten, inte minst i Stockholms 
utanförskapsområden. Det här är anledningen till att Moderaterna i 
vår budgetreseration lagt särskilda medel för städning och skötsel 
av det offentliga rummet – något som också bidrar till mer 
välmående natur och mer cirkulär avfallshantering. 
  
Moderaterna står fortsatt bakom målen som tidigare antagits av 
staden vad gäller ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040 
samt en fossilfri organisation 2030. Det är av största vikt att 
Stockholms stads miljö- och klimatarbete går i linje med 
Parisavtalet och svensk lagstiftning. Moderaterna sätter även stor 
tillförsikt till EU:s Green Deal vilket är i linje med Parisavtalet och 
bland annat innebär att transportsektorn framgent kommer omfattas 
av ETS-systemet. Vi är övertygade om att Stockholms resa mot att 
bli fossilfritt handlar om att hjälpa stockholmare ställa om och göra 
mer hållbara val. Det är därför vi är så angelägna om att skynda på 
utbyggnaden av inte minst den offentliga laddinfrastrukturen och 
möjliggöra för fler privata aktörer att sätta upp laddpunkter där det 
behövs. Moderaterna vill vidare att stadens elproduktion från 
solceller ska femdubblas till 2030 samt att handläggningstid för 
bygglov för solceller och bergvärme för privatpersoner halveras. 
  
Nya avfallsdirektiv och lagstiftningar har satt målet om ett 
resurseffektivt och cirkulärt Stockholm i nytt ljus – inte minst 
eftersom staden fått ett ännu större ansvar än tidigare för 
avfallshanteringen. Kombinerat med att möjliggöra för mer 
resurseffektiva och cirkulära kretslopp vill Moderaterna lyfta 
behovet av att staden uppfattas som framåtlutad och inlyssnande – 
inte minst gentemot stadens företagare vilka också ålagts ett större 
ansvar för avfallshanteringen. 
  
Vad gäller ett giftfritt Stockholm vill Moderaterna understryka 
behovet av att arbetet – inte minst vad gäller förbud – är 
harmoniserat med gällande lagstiftning och inte minst övriga 
kommuner i regionen. Arbetet behöver löpande utvärderas för att 
dels bedöma kostnaderna, dels bedöma att stadens normer är 
verkningsfulla och faktiskt ger effekt. 
  
Förslaget till Stockholms elfte miljöprogram lyfter flera gånger att 
Stockholm ska vara en internationell förebild. Moderaterna vill i de 
delarna understryka att Stockholm också bör vara ett 
föregångsexempel för andra städer – både i Sverige, Europa och 
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resten av världen – vad gäller urbant miljö- och klimatarbete. Det 
kräver dock att vi lyckas bevisa att hållbarhet i alla tänkbara 
aspekter kan kombineras med tillväxt och välstånd. Just därför är 
det särskilt viktigt att hela Stockholm – inte bara staden som 
organisation – uppfattar stadens miljö- och klimatarbete som 
legitimt. Annars kommer stadens mål att misslyckas och Stockholm 
blir en sämre stad. 
  
      5. Leif Söderström (SD) föreslår: 
  
1. Idrottsnämnden godkänner  Sverigedemokraternas 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Därutöver anföra följande: 
  
Stockholm stad ska vara en ansvarstagande kommun som främjar 
social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Alla åtgärder ska vara 
förankrade i beprövade best-practice metoder med syftet att 
maximera miljövinsten/utsläppsminskningen per investerad krona. 
Stockholm stad bör särskilt fokusera på att bevara grönområdena 
och stärka den biologiska mångfalden, samt rena våra vattendrag. 
Den kraftiga byggtakten och förtätningen innebär att viktiga 
grönområden försvinner. En grönskande stad är viktig för 
människors och djurs välbefinnande och skapar höga 
levnadskvalitéer. I detta ingår att åter plantera träd i samband med 
att avverkning sker på grund av almsjukdom. Grönytor bidrar även 
till klimatanpassningsprocesser, motverkar översvämningar genom 
att ta upp dagvatten. 
Cirkularitet och återbruk kan vara befogat för vissa produkter, men 
för andra är kostnaden för hög till den potentiella nyttan. Åtgärder 
med varierande effektivitet måste ställas mot varandra i det lokala, 
nationella och internationella klimat-och miljöarbetet. 
Frisk luft ska vara en självklarhet i Stockholm. För att nå detta 
krävs grönska, samt internationella arbete för att minska 
partikelutsläppen i Baltikum där de är som värst. Det krävs även en 
skärpt regelefterlevnad av miljözon klass 1. Däremot bör nya 
miljözoner som inkluderar andra fordon än tunga lastbilar ej införas, 
detta på grund av oskäligt höga samhällskostnader mätt i 
kvalitetsjusterade levnadsår. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Vice ordföranden Mikel Peterson (C) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
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Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1445-3 (Godkänd - R 1) Miljöprogram 2030 för 
Stockholms stad 

 IDF 2024/1445-1.2 KS2023/682 Bilaga1 
 IDF 2024/1445-2 Bilaga - Remissinstanser 
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§ 10 
Svar på skrivelse om arrendeavtal för idrottsfastigheter  
IDF 2024/1433 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1433-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
arrendeavtal för idrottsfastigheter 

 IDF 2024/1433-1 IDN (S+V+MP) Skrivelse - Arrendeavtal 
fo¨r idrottsfastigheter 
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§ 11 
Svar på skrivelse om träningsmöjligheter och 
anläggningar för Spårvägen Brottning  
IDF 2024/1435 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
  
 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Spårvägen Brottningsklubb är en sedan länge väl etablerad och 
framgångsrik idrottsförening som genom åren fostrat ett stort antal 
brottare på yttersta elitnivå, och man bedriver en bred ambitiös 
ungdomsverksamhet. 
  
Föreningen har idag cirka 200 aktiva barn och ungdomar, och är 
ledande i Sverige inom åldersspannet 7 - 20 år varav 100 utövare är 
mellan 7 - 11 år. 
  
Man har som de flesta andra idrottsföreningar utvecklats i en 
kontext av lokal anknytning och har ända sedan början på 1960- 
talet varit verksamma och lokaliserade i Stockholms södra förorter 
runt Midsommarkransen och Liljeholmen med ett vidsträckt 
upptagningsområde längs tunnelbanans röda linje - från 
Hallunda  till Stockholm stad. 
  
Genom många års verksamhet har man skapat ett betydande intresse 
för brottning och organisationen har ideella tränare med unik 
kompetens. Ideella tränare som är grunden för att över tid kunna 
bedriva verksamheten och attrahera nya ungdomar till sporten för 
att inspirera till en konstruktiv livsstil. 
  
En tilltagande konkurrens från andra sporter om träningstider i 
deras nuvarande lokaliteter i Liljeholmen begränsar nu befintlig 
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verksamhet och möjligheten till expansion för att kunna ta hand om 
de många ungdomar som står i kö. 
  
Föreningen ser sin lokala anknytning till de södra förorterna som 
mycket viktig, detta  ur ett historiskt perspektiv och med tanke på 
sina utövares och tränares hemvister. Man måste kunna delta och 
verka utifrån realistiska tidsmässiga och ekonomiska förutsättningar 
som är hållbara över tid, annars faller själva grundförutsättningarna 
för verksamheten, vilket påtalats från föreningens sida i dialoger 
med förvaltningen gällande förslaget om att verksamheten erbjudits 
flytta till nya lokaler på andra sidan staden, i Ulvsunda. 
  
Spårvägen brottning representerar en långvarig och seriös 
verksamhet som ger ungdomar möjlighet att utveckla en positiv och 
konstruktiv livsstil, något som samhället idag driver på hårt för att 
etablera som motkraft till den destruktiva ungdomskriminalitet som 
under senare år brett ut sig i vårt samhälle. Det vore därför ett fatalt 
misslyckande om politiken inte förmår att ge realistiska 
förutsättningar till föreningen för att fortsätta att driva och utveckla 
sin uppskattade verksamhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1435-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
Spårvägen brottning 

 IDF 2024/1435-1 IDN (SD) Skrivelse - Spårvägen Brottning 
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§ 12 
Svar på skrivelse om Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024–2028  
IDF 2024/1436 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut  
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1436-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse Program 
för idrott motion och friluftsliv 

 IDF 2024/1436-1 IDN (SD) Skrivelse - Program för idrott 
motion och friluftsliv 
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§ 13 
Inkomna skrivelser  

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse rörande statusrapport om öppnande av 
skolidrottslokaler 
Ett ökat nyttjande av stadens skolidrottslokaler är en återkommande 
önskan från föreningslivet och något som tagits upp flertalet gånger 
i idrottsnämnden. I budget för 2022 delade idrotts- och 
utbildningsnämnden uppdraget att arbeta för ett ökat nyttjande av 
idrottshallar och årligen i lokalförsörjningsplanen analysera och 
redovisa till kommunstyrelsen hur nyttjandegraden utvecklas. 
Tyvärr kan vi konstatera att båda nämnderna misslyckats med att 
återkomma i frågan. Trots budgeterade pengar i budget 2022 för 
passeringslösningar (lås och larm) för att öka tillgången till 
skolidrottslokaler.  
  
Det finns 35 grundskolor i Stockholms stad som har en egen 
idrottssal som fortfarande inte är bokningsbara via stadens 
bokningssystem. Eftersom behovet av idrottsanläggningar i 
Stockholm är akut måste dessa lokaler öppnas skyndsamt. Vi ställer 
oss frågande till att nya behovsanalys ska tas fram. Den grönblåa 
majoriteten tog redan under förra mandatperioden fram en strategi 
för idrottsanläggningar som tydligt redogör för de behovs som 
finns. Det är uppenbart att utbildningsnämnden och idrottsnämnden 
fortsatt brister i sitt samarbete, med konsekvensen att föreningslivet 
blivit lidande. Alldeles för många barn står idag i kö för att kunna 
idrotta. 
  
Med anledning av ovanstående vill vi fråga: 
Om idrottsförvaltningen snarast kan börja avge statusrapporter på 
individuell skolnivå avseende öppnandet av 35 skolidrottslokaler? 
Om idrottsförvaltningen, med de individuella statusrapporterna som 
grund, kan börja öppna skolidrottslokalerna individuellt för att 
fortast möjligt stärka anläggningstillgången i Stockholm? 
  
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
  
Boxningen behöver få en fast matcharena i Stockholm 
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Efter samtal med representanter från Stockholm Gotlands 
Boxningsförbund har vi fått veta att boxningen i Stockholm nu 
saknar fast matcharena. Man har tidigare kunnat arrangera matcher i 
Eriksdalshallen. I nu läget måste man förvara matchpodiet/ringen på 
annan plats och får sedan transportera den till den lokal man fått 
tillgång till att hyra. 
  
Detta är mycket kostsamt och svårt att hantera för föreningarna som 
helt enkelt inte har råd att arrangera tävlingar. 
  
Boxningen behöver få ta plats i Stockholm, det är en gammal 
klassisk sport där vi internationellt har haft stora framgångar. Utan 
möjlighet till match går boxningen miste om en viktig del i 
utvecklingen av sina boxare. 
  
Tydligen har även boxningen blivit lovad plats i Gjutmästar-
projektet men även om så är fallet ligger detta långt fram i tiden och 
annan lösning behövs till dess att det projektet är klart. Vi uppmanar 
därför förvaltningen att snarast lösa detta på bästa möjliga sätt. 
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§ 14 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om: 

 Det fortsatta arbetet med att öppna upp skolornas 
idrottshallar för föreningslivet. En återrapportering kommer 
ske under hösten 

 Utomhusbassängerna i staden har börjat öppna upp, de icke 
uppvärmda bassängerna kommer börja öppna upp innan 
midsommar 

 Idrottsförvaltningen kommer delta på nationaldagsfirandet i 
Rinkeby samt på Järvaveckan 

 Kommande evenemang under veckan där Stockholm 
marathon sker på lördag och Bauhausgalan på söndag 
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§ 15 
Övriga frågor  
Inget togs upp under denna punkt. 
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